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Nedan följer ett sammandrag av våra ställningstaganden. För mer detaljerad information, 

vänligen se respektive yrkande/yttrande i nedanstående länk. 

Sammanträde Kommunstyrelsen 2024-11-27 - Kommunstyrelsen - Nämndhandlingar - 

Göteborgs Stad (goteborg.se) 

 

2. Yrkande från SD angående årlig översyn av stadsledningskontorets interna styrande 

dokument 2024 

Göteborgs Stad ska inte slösa tid och skattemedel på att ta fram och underhålla 

kommunala planer vars innehåll redan är tydligt reglerat i lag. Staden arbetar redan idag 

mot rasism vilket är bra men det har gått inflation i alla råd, certifieringar, medlemskap mm. 

Att lägga skattebetalarnas pengar på fler och fler planer och dokument samt på kost, resa 

och logi för ett medlemskap vars innehåll redan är reglerat i lag är inte försvarbart. De 

pengar som läggs på ECCAR skulle göra mer nytta i verkligheten, SD yrkar på att Göteborgs 

Stad skall lämna medlemskapet i ECCAR 

 

10. Yrkande från SD angående förlängning av samarbetsavtal med Förvaltningshögskolans 

partnerskap för forskning, utbildning och samverkan 

KOLV-projektet lever inte upp till förväntningarna och därmed rättfärdigas inte den 

(succesivt ökande) ekonomiska insatsen från Göteborgs Stad. Fler kommuner väljer att inte 

ansluta sig till samarbetet, vilket är ett tecken på bristande intresse och engagemang från 

andra aktörer. SD yrkar på att avtalet sägs upp. 

 

12. Yrkande från SD angående remiss från Utbildningsdepartementet - Bildning, utbildning 

och delaktighet - folkbildningspolitik i en ny tid (SOU 2024:42) 

SD yrkar på att Göteborgs Stad svarar enligt vårt yrkande. En myndighetslösning enligt 

alternativ 2 skulle innebära att jävsituationen inte längre finns och staten får en större kontroll 

över medlen som betalas ut. Myndighetslösningen innebär således att vi kan se till att 

medlen inte fuskas med eller att det går till islamister eller andra extremister. Viktigt att 

påpeka att denna lösning innebär att kommuner och regioner själva kommer fortsatt ha 

makten att fördela medel till folkbildningens aktörer. 

 

17. Yrkande från SD angående hemställan från Göteborg Energi AB angående utbyggnad av 

elproduktion 

Tillförlitlig och planerbar energiproduktion är starkt efterfrågad av industrin och 

samhället. Den är nödvändig för att säkra kontinuerlig industriell drift med minimal risk för 

avbrott, likväl som samhällskritiska verksamheter såsom vattenrening, avloppsverk, sjukvård 

och medborgarnas behov. Västsverige och hela landet befinner sig mitt i en energikris som 

påverkar alla – från företag som behöver stabila elpriser för att kunna investera, till hushåll 

som ser sina elräkningar skjuta i höjden. Vi yrkar på utbyggnad av planerbar energi framför 

fluktuerande, intermittent energiproduktion. Vi måste investera i lösningar som ger 

stabilitet och självförsörjning och här visar sig kärnkraft och gaskraft vara betydligt 

mer gynnsamma alternativ, en stabil och oberoende energiförsörjning. Med modern teknik, 

som flytande naturgas (LNG), kan vi dessutom minska våra utsläpp och säkra vårt 

energioberoende. 

https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZeCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPEOY28zO28OAgBSElp88k21eaVn0ngt6DRziGpZlEH8Ve0jdkDkbFgWhYcJlLITEpYaPJNq56y1SZB5jsY0YmSCW8DghB5fxMwUx_573vD3JH0w4gQAh78MewJ950ap6SBrt1MAJEuvvjrLUD-D7qizfumm_tSoapcdb3qpYZgo4wqtMkrQ7q1un-A__wHHQ/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2024-11-27=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2024-11-27==/
https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZeCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPEOY28zO28OAgBSElp88k21eaVn0ngt6DRziGpZlEH8Ve0jdkDkbFgWhYcJlLITEpYaPJNq56y1SZB5jsY0YmSCW8DghB5fxMwUx_573vD3JH0w4gQAh78MewJ950ap6SBrt1MAJEuvvjrLUD-D7qizfumm_tSoapcdb3qpYZgo4wqtMkrQ7q1un-A__wHHQ/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2024-11-27=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2024-11-27==/
https://www.netpublicator.com/documents/read#LS1wcmVhZGVyLzc0OTUxNjcmYy0tZG9jdW1lbnQvNDNmNTgyNmYtYjg0Zi00MWM1LTllYTgtNjUzYTFiMjI0MzlkJmQmMQ==
https://www.netpublicator.com/documents/read#LS1wcmVhZGVyLzc0OTUxNjcmYy0tZG9jdW1lbnQvNDNmNTgyNmYtYjg0Zi00MWM1LTllYTgtNjUzYTFiMjI0MzlkJmQmMQ==
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17. Yttrande från SD angående Hemställan från Göteborg Energi AB angående utbyggnad 

av elproduktion 

Sverigedemokraterna anser att detta ärende bör hanteras i två separata delar. Detta för 

att få gehör för och påskynda utbyggnaden av elproduktionen. Ett ärende som hanterar 

planerbar energi och ett annat som hanterar icke planerbar energi. Tillförlitlig och planerbar 

energiproduktion är starkt efterfrågad av industrin och samhället. Den är nödvändig för att 

säkra kontinuerlig industriell drift med minimal risk för avbrott, likväl som samhällskritiska 

verksamheter såsom vattenrening, avloppsverk, sjukvård och medborgarnas behov.  

Vi förespråkar starkt utbyggnad av planerbar energi framför fluktuerande, intermittent 

energiproduktion. 

 

18. Tilläggsyrkande från SD angående att Göteborg ska ansluta sig till organisationen 

Krogar mot knark 

Utöver förslaget att ansluta Göteborg till "Krogar mot Knark" yrkar SD även på att 

kommunstyrelsen och berörda nämnder tar fram åtgärder för att aktivt motverka 

missbruket av lustgas. Lustgas missbrukas allt oftare i samband med krogbesök, och gasen 

säljs lagligt och lättillgängligt på offentliga platser i Göteborg. Förutom att utgöra en 

hälsorisk med långsiktigt skadliga konsekvenser för användarna, konkurrerar lustgasen i 

många fall ut försäljningen av lagliga drycker på krogarna. 

 

19. Yrkande från SD om att Göteborgs Stad etablerar en suicidpreventiv referensgrupp 

Fyra människor avslutar sitt liv varje dag i Sverige, fem varje vecka i Västra Götaland. Varje år 

dör cirka 81 personer i Göteborg av självmord, och vid varje fall drabbas minst tio anhöriga, 

vilket innebär att omkring 800 personer årligen får beskedet att en närstående avslutat sitt 

liv. 

SD yrkar på att inrätta en suicidpreventiv referensgrupp i Göteborg för att stärka och 

samordna stadens insatser samt skapa förutsättningar för en mer sammanhållen och 

effektiv strategi. Det räddar liv! 

 

20. Yrkande från SD om skrivelse till Åklagarmyndigheten 
Det finns inget förmildrande i att utsätta barn för grov våldtäkt. Det är bestialiskt att släpa ut 

en liten flicka i skogen för att gruppvåldta henne. Inkräktande män som härjar fritt 

bland försvarslösa ensamma kvinnor och barn måste dömas till straffskalans hårdaste 

straff, utvisas och aldrig tillåtas att återvända till Sverige.  

SD yrkar på att Göteborgs Stad och dess politiker måste stå enade och skicka en tydlig 

skrivelse till Åklagarmyndigheten. I skrivelsen ska framgå att överfallsvåldtäkter och 

gruppvåldtäkter mot svenska unga kvinnor och barn inte hör hemma i Sverige. Förbiseenden 

får inte ske, naturligtvis ska åklagare yrka på utvisning för alla brottsåtalade ickemedborgare. 

Göteborgs Stad önskar att rättsväsendet gör allt som står i lagens makt för att förhindra 

fler omänskliga våldtäkter. 
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24. Yrkande från SD angående fördjupad lägesrapportering från politisk referensgrupp och 

ledningsgrupp avseende Västsvenska paketet 
Västlänken som är det största projektet dras med kostnadsökningar på mångmiljardbelopp 

och flera års förseningar. Kommunstyrelsen har uppsiktsplikt och Sverigedemokraterna 

har år efter år krävt omfattande och prompt återrapportering. SD yrkar på att den 

politiska referensgruppen redovisar en fördjupad lägesrapportering om pågående arbeten 

och aktuell framdrift i de olika deletapperna och projekten. Den knapphändiga information 

som erhålls ur minnesanteckningar från referensgruppens möten täcker inte behovet 

för att uppfylla uppsynsplikten. 

 

 

25.Tilläggsyrkande från SD angående motion av Kristina Bergman Alme (L) om ökat stöd 

efter vårdnadsöverflytt 

SD understryker behovet av ett utökat och kontinuerligt stöd till familjehem efter en 

vårdnadsöverflytt. Vi yrkar på att socialnämnderna ser över möjligheten att införa ett 

standardiserat, långsiktigt stödprogram för familjehem eftervårdnadsöverflytt. Programmet 

bör innehålla tillgång till regelbundna stödsamtal, handledning samt resurser för att möta 

eventuella krissituationer som kan uppstå under barnets uppväxt. Det långsiktiga stödet 

ska kunna anpassas efter familjehemmets och barnets individuella behov, och vid behov 

inkludera samverkan med specialistvård och skolpersonal för att säkerställa kontinuitet och 

stabilitet i barnets utveckling. 

 

26. Yrkande från SD angående regelbundna utbildningar i första hjälpen till psykisk hälsa 

för skolpersonal, vårdpersonal på äldreboende och kommunal personal som möter 

personer som är självmordsbenägna 

SD yrkar på att Göteborgs Stad genomför regelbundna utbildningar i första hjälpen till 

psykisk hälsa för skolpersonal, vårdpersonal på äldreboenden och kommunal personal som 

möter personer som är självmordsbenägna. Då hälso- och sjukvården främst är en regional, 

alternativt nationell fråga, kan det vara lätt att kommunerna inte inser sin viktiga roll i 

arbetet med att motverka förekomsten av självmord. Psykisk ohälsa och självmord är dock 

betydligt bredare än så och kan därför inte heller begränsas till att vara en fråga som är 

avgränsad enbart till sjukvården. Av dessa skäl anser Sverigedemokraterna att det är hög tid 

att verka för en förändring och driva på det självmordspreventiva arbetet ute i våra 

kommuner. 


